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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 13 april 2015 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta Strand 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Ove Svensson SPF Sköndal 

  

Tjänstemän  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Päivi Kabran avdelningschef utförare 

Monika Lind verksamhetscontroller utförare 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden onsdag 15 april. 

 

Protokollet från rådets möte den 16 mars 2015 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson presenterade sig. I 

förvaltningens nya organisation, där socialtjänstens verksamheter 

i huvudsak är uppdelade i en beställar- och en utföraravdelning, 

har Per-Ove ansvaret för beställarsidan och myndighets-

utövningen. Han kommer fortsättningsvis att ha huvudansvaret 

för förvaltningens stöd till både pensionärsrådet och rådet för 

funktionshinderfrågor. Päivi Kabran, som nu är avdelningschef 

för utförarsidan, kommer att medverka vid möten när rådet 

specifikt behandlar frågor som gäller äldreboenden och hemtjänst 

som bedrivs i egen regi. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 23 april 

Ärende nr 1: Underlag för budget 2016 med inriktning för 2017 

och 2018 

Verksamhetscontroller Monika Lind gick igenom den 

äldreboendeplan som är bilaga till ärendet. Planen upprättas 

gemensamt av de förvaltningar som ingår i Region Sydost, det 

vill säga Farsta, Skarpnäck och Enskede-Årsta-Vantör. Planen 

och motsvarande planer från stadens övriga tre regioner vägs 

sedan samman av äldrenämnden.  

 

En utgångspunkt för planeringen är att 65 procent av behovet av 

äldreboendeplatser behöver tillgodoses av kommunal verksamhet 

(i egen regi eller på entreprenad) – övriga äldre som beviljas 

bistånd i form av boende väljer privata alternativ. En annan 

utgångspunkt är att bara drygt hälften av de Farstabor som får sin 

ansökan beviljad i dagsläget väljer ett boende som ligger i 

stadsdelsområdet. Idag och i den närmaste framtiden råder ingen 

brist på äldreboendeplatser. 
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Rådet ställde ett antal frågor och det bestämdes att grunderna för 

planering, budgettilldelning, biståndsbedömning med mera 

presenteras i detalj vid rådets kommande temadag måndag 25 

maj klockan 09-12. 

 

Ordföranden Gunnar Sandell undrade varför planen inte 

innehåller en redogörelse för vilka olika boendeformer som finns. 

Päivi Kabran svarade att uppdraget bara omfattar planering för de 

kommunala vård- och omsorgsboendena. På central nivå i staden 

pågår en utredning om vilka boendeformer som behövs. 

Resultatet kommer att redovisas för rådet. Christina Johansson 

pekade på behovet av ”mellanboende” och Gunnar Sandell 

nämnde, som exempel på saker som också behöver klargöras, 

frågan om vilka krav på plats i vård- och omsorgsboende som 

kommer från de som bor i 55+-boende. 

 

Gunnar frågade också varför behovet ser så olika ut i Farsta 

jämfört med i de två andra stadsdelsområdena. Monika Lind 

svarade att det handlar om demografi, det vill säga befolkningens 

fördelning, storlek och sammansättning. Detta, menade Monika, 

skulle kunna förklaras tydligare i planen. 

 

Rådet tyckte att det lät tveksamt att bygga ett äldreboende på 

Storforsplan.  

 

Ordföranden påpekade vidare att det vore intressant att se vad 

stadens politiska ledning gör för att komma åt det underskott som 

år efter år uppstår inom äldreomsorgen. Susanne Watthiersson 

undrade retoriskt om det är de äldre eller budgeten som är i 

obalans, och rådet konstaterade att det inte är trevligt för äldre att 

ständigt se sig och sina behov beskrivas i termer av underskott. 

 

När det gäller treårsbudgeten generellt ville Gunnar Sandell att den 

skulle innehålla mer om hemtjänsten och dess utveckling framöver. 

Päivi upplyste om att den stadsövergripande utredningen om det 

nya ersättningssystemet i hemtjänsten beräknas vara klar i oktober 

och då återkommer förvaltningen med information om hur 

resultatet eventuellt kommer att påverka verksamheten. 
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Beträffande seniorverksamheten på Tuben och konstaterandet att 

andelen deltagande män bara är cirka tio procent påpekade 

Gunnar att siffran behöver ställas i relation till andelen män i den 

åldersgruppen i stadsdelsområdet. Utan den jämförelsen är det 

svårt att värdera uppgiften att andelen män i aktiviteterna på 

Tuben är mycket låg. 

 

Ove Svensson ställde sig tveksam till en aktivitetspark på 

Hästhagens bollplan och undrade hur detta kommer att påverka 

kringboendes boendemiljö. 

 

Christina Johansson tyckte att det är positivt att det planeras för 

ett tillagningskök på Edö vård- och omsorgsboende. 

 

Ärende nr 2: Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. Ove Svensson undrade varför 

medborgarförslaget om Fagersjö inte är undertecknat. 

 

Ärende nr 4: Anlägg kollektiv stadsodling i Farsta – svar på 

medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Tillgänglighetsåtgärder i Farsta stadsdelsområde 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Avveckling av Farsta vård- och omsorgsboende 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 8: Ombyggnad och omstrukturering av Edö vård- och 

omsorgsboende och servicehus 

Ärendet är ännu inte färdigt. Rådet kommer att få information vid 

ett extra möte tisdag 21 april klockan 15.00. 

 

Ärende nr 9: Uppföljning av kommunala vård- och omsorgs-

boenden – Edö 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 10: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på 

entreprenad – Ängsö 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 11: Patientsäkerhetsberättelse 2014 för äldreomsorgens 

verksamheter i egen regi 

Gun-Britt Dahlberg frågade hur det kan förekomma att människor 

tillåts bli undernärda. Päivi Kabran svarade att det kan ta tid att 

åtgärda när någon kommer undernärd till ett boende. Vissa 

sjukdomar kan också leda till undernäring. Dessutom är det en 

balansgång där personal måste ta hänsyn till individens egen vilja. 

 

Ärende nr 19:  

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 20:  

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 3  Information från förvaltningen 

Förvaltningen hade ingen mer information att förmedla. 

 

§ 4  Revidering av rådets arbetsplan för 2015 

Efter ordförandens samråd med förvaltningen hade ett förslag till 

reviderad verksamhets- eller arbetsplan för 2015 skickats ut inför 

dagens möte. Planen fastställdes enligt bilaga 1. 

 

§ 5  Rådets informationsfolder 

Ordföranden har lämnat in ett förslag till text till den nya 

informationsfoldern om rådet till förvaltningen, och vice 

ordföranden kommer också att lämna sitt förslag inom kort. 

Därefter sammanställer förvaltningen ett utkast för diskussion 

och beslut i rådet. 

 

§ 6  Rådet går igenom balanslistan 

Balanslistan över rådets frågor, besök och liknande gicks igenom 

och uppdaterades – se bilaga 2. Christina Johansson påpekade att 

det planerade besöket i en av kommunala fastighetsbolaget Micasas 

visningslägenheter vid vård- och omsorgsboende har fallit bort ur 
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listan. Som meddelades vid § 2 ovan anordnar förvaltningen en 

temadag för rådet måndag 25 maj klockan 09-12. En särskild 

inbjudan kommer att sändas ut inför detta. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Ove Svensson undrade om nämndens presidium haft möjlighet att 

ta upp rådets frågor och lista på åtgärder i Farsta centrum med 

Atrium, och om presidiet i så fall hade fått något svar. 

Förvaltningen lovade undersöka och återkomma. Rådet kommer 

även att ta upp frågorna igen när Atrium deltar vid mötet den  

1 juni. 

 

Inger Sjöberg och andra beskrev problem vid vårdcentralen vid 

Munkforsplan i Farsta centrum. Det bestämdes att rådet 

sammanställer synpunkter som man sedan ber nämndens 

presidium ta upp vid ett av deras återkommande möten med 

landstinget. 

 

§ 8  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


